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Sak 16-16/17 Orienteringer - O 25 

Orienteringssak 26 

 27 
Saksbehandler: Ragnhild Bakke Sjyvollen 28 

 29 

Medlemsrekruttering 30 

Per 17.august har vi 713 betalende medlemmer, hvorav 684 er tellende 31 
medlemmer i henhold til Fordelingsutvalgets definisjon. Vi har totalt 1627 personer 32 
i medlemsregisteret, siden 1.januar har vi registrert 159 nye medlemmer. Neste 33 

kontingentpurring blir sendt ut 20.september.  34 
 35 

 36 

 

Økonomistatus 37 

Vi har hatt relativt god kontroll på utgiftene så langt i året og det har ikke vært 38 
noen store budsjettoverskridelser. Vi foreslår derfor å revidere budsjettet for 2016 39 
slik at frigjorte midler kan flyttes til andre poster og samtidig øke årsresultatet 40 

noe. Vi styrer mot et overskudd på 13 000 kroner i gjeldende budsjett (65 000 41 
forslag til revidert), det overskuddet vil gå inn i bunnlinja og bidra til å øke 42 

organisasjonens egenkapital opp mot 800 000. Det er ønskelig at organisasjonen 43 
over de neste årene bygger opp en egenkapital på rundt 1 million kroner. 44 
Sentralstyret kan merke seg at budsjetterte utgifter til nye nettsider (70 000) er 45 

en ekstraordinær kostnad for 2016, denne skal ikke videreføres i 2017. 46 
 47 

Den største utgiftsposten så langt i året har vært Landsmøtet, den klart største 48 
budsjettposten vår er sommerleir. De fleste kostnadene i forbindelse med 49 

sommerleir er ennå ikke regnskapsført, men vi har god kontroll på kostnadene og 50 
regner med å holde budsjettet.  51 
 52 

Vedlegg 53 
 Foreløpig prosjektrapport for 2016   54 

 55 
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HU-fondet 56 

HU-fondet har siden sist utdelt 36512 kr i 4 søknader. Fondet får totalt 292855 å 57 

dele ut i år - og har igjen å dele ut 187543 innen utgangen av november. 11 av 58 
18 lokallag har pr. dags dato fått støtte.  59 

 60 
HU-fondet 2015 er ferdigstilt. Vi endte på tilbakeføring av 16.6% av tilskuddet til 61 

LNU. 62 

Styrets runde 63 

Skriftlige orienteringer skal sendes inn til sekretariatet i forkant av møtet, slik at 64 

det kommer med i referatet. Disse orienteringene er sendt innen fristen: 65 
 66 

Arnlaug Høgås Skjæveland 67 
Jobbet mye opp mot sommerleir, hatt AU-møter, ansettelsesprosess, forberede 68 

sentralstyremøte og startet planleggingen av høstseminaret. 69 
 70 
Øistein Lysne 71 

Jeg har jobbet med å forberede sommerleir, deltatt på sommerleir, og tatt del i 72 
media-debatt om HEF. 73 

 74 
Kristoffer Stokkeland 75 
Arbeidet for å få ferdig politiske tekster til nettsidene. Hatt overordnet ansvar for 76 

nettsidene i sin helhet, et møte med Oxx og en del mailutveksling i forbindelse 77 
med at de setter de opp for oss. Ennå uklart på dags dato (10.08) hvorvidt vi får 78 

de ferdig i løpet av august. God del tekstproduksjon og oppsett som gjenstår.  79 
 80 

Har i løpet av perioden siden sist ferdigstilt HU-fond / Frifond 2015. Det gjenstår 81 

å få krav og betale, men så godt som ferdig fra min side. Ellers har jeg behandlet 82 
noen søknader.  83 

 84 
Deltatt i planlegging og gjennomføring av sommerleir. Spilt ball angående 85 
humanisme og lokallagopplegget, og stått for en bolk om internasjonal humanisme 86 

selv.  87 
 88 

Startet opp lokallagsutvalget med innledende møte og påfølgende møter. Har 89 
snakket noe med mine lokallag.  90 

 91 

Startet opp arbeidet med jubileum - innen SST-møte er første møte i gruppen 92 
holdt og noen andre ting på vei.  93 

 94 
Deltatt i AU-arbeidet. Jobbet med budsjettrevidering i samarbeid med Ragnhild for 95 
å forberede revideringen vår. Sittet i ansettelsesutvalg nå i August, mye intervju 96 

og møter i løpet av en ukes tid. Deltatt på seminaret Religion og livssynsdialog i 97 
Norge på Nansenskolen. Kommunisert mye med IHEYO, særlig pga forsinkelse av 98 

valg. 99 
 100 
Magnus Christiansen 101 

- Forberedt og gjennomført aktiviteter til sommerleir.  102 
- Undersøkt ideer til høstseminar og tatt kontakt med sosionom Anne-Lise 103 

Mathisen for tips  104 
- Engasjert meg i Follo lokallag og sett på muligheten til en hyttetur i høst 105 

 106 
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Alexandra Lothe Raven 107 
Siden overlappinga har Grimstad lokallag hatt grillfest på stranden, også har det 108 

vært sommerleir der jeg har vært gruppeleder, og nå holder jeg på med 109 
høstseminar. 110 

 111 
Iver Daaland Åse 112 
Jeg har vært med og arrangere HU's sommerleir og stilt som representant for HU 113 

i redaksjonskomiteen til "Barnas rapport til FN". 114 
 115 

Tord-Viljar Husebø 116 
Tatt kontakt med lokallagene, leder og alle styremedlemmer jeg er 117 
lokallagskontakt for. Spurt både Trondheim og Grimstad om aktivitet i tråd med 118 

konfirmantopplegget vårt, Trondheim svarte. Introdusert halvårsplan kort for 119 
Malena i Trondheim og Jenny i Grimstad. 120 

 121 
Didrik V. Solhaug 122 
Deltatt i LU-møte sammen med LU og blitt tildelt lokallagene Buskerud, Follo og 123 

Asker og Bærum. 124 
Kontaktet alle lokallagene og snakket litt med styrene i dem, og orientert lederne 125 

om noen av planene til LU. 126 
Deltatt på sommerleir som gruppeleder. 127 
Begynt å være mer aktiv i Salten lokallag. 128 

 129 
I tillegg vil jeg før møtet ha begynt å planlegge høstseminar og sannsynligvis 130 

hjulpet Salten lokallag med å planlegge et arrangement. 131 
 132 
Fredrik Hagen 133 

Jeg har hatt skypemøter og ringt alle i styrene som jeg er lokallagsfadder for. 134 
 135 

Sekretariatet  136 

 137 

Ragnhild 138 
 Planlegging og gjennomføring av sommerleir 139 
 Nye nettsider  140 

 Medlemspleie 141 
 Økonomistatus og budsjettrevidering  142 

 Sentralstyremøte: sakspapirer og praktisk tilrettelegging 143 
 Arrangørpakke for sentrale arrangementer 144 
 Daglig drift og administrasjon 145 

 Utsendelse til HEF-konfirmantenes foresatte 146 
 Ansettelse av ny kommunikasjonsmedarbeider 147 

  148 

Lokallag 149 

Det ble muntlig redegjort for status for lokallagene i møtet.  150 
 151 
 152 

 153 
 154 
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Internasjonalt/IHEYO 155 

 156 

I IHEYO har det over sommeren blitt gjennomført valg av regionale ledere - 157 
dessverre har ikke European Working Group (EWG) fått avholdt et valg - ingen har 158 

stilt til vervet. Valget gjennomføres over nett og skal være igangsatt fra mandag 159 
samme uken som sentralstyremøtet og være ferdig i løpet av søndagen. Det skal 160 

også velges ny Communications Officer - her har noen stilt, men så vidt vi vet 161 
ventes det til etter EWG er på plass med å gjennomføre det valget. 162 
 163 

European Humanist Youth Days har blitt avholdt, med rundt 145 deltakere. Vi 164 
sendte bare 3 personer kontra våre ambisjoner om 7 - var egentlig nok som ville, 165 

men mange falt av underveis i prosessen - flere helt til slutt pga jobb istedenfor. 166 
Søken etter nytt land til å holde er litt igang, først igjen om 2-3 år. Humanist East 167 
Europe Conference (HEEC) er det ennå uavklart om det blir noe av i år. 168 

 169 
Mail for å spørre om mulighetene for samarbeid med Protu skal være sendt innen 170 

sentralstyremøtet. 171 

Kampanje 172 

Det har ikke blitt arbeidet med utforming av kampanjen siden forrige 173 
sentralstyremøte.  174 
 175 

Media 176 

Medieovervåkingstjenesten Retriever har registrert 11 treff på Humanistisk 177 

Ungdom i perioden 17.juni – 16.august. Her er høydepunktene: 178 
 179 

 Til sammen 6 oppslag om sommerleir i avisene Glåmdalen, Sunnhordland, 180 
Vesterålen Online, Harstad Tidende, Finnmarken og iTromsø. I 2015 fikk 181 
man 8 tilsvarende oppslag. 182 

 183 
 Nestleder i Humanistisk Ungdom, Øistein Lysne fikk debattinnlegget «Alle 184 

livssyn hermer» på trykk i avisen Dagen 16.august som respons på 185 
lederartikkelen «Herme-Etisk Forbund» publisert 12.august i samme avis. 186 
 187 

 Tidligere leder i Humanistisk Ungdom, Dan-Raoul Miranda ble sitert i 188 
forbindelse med at Vårt Land 15.august skriver om at sekulære savnes i 189 

religionsdebatten 190 
 191 

E-postsaker 192 

Sentralstyret har ikke behandlet saker per e-post siden forrige møte.  193 
 194 

  195 

http://www.vol.no/nyheter/2016/08/04/Vester%C3%A5lsungdom-p%C3%A5-humanistisk-sommerleir-13130650.ece
http://www.dagen.no/dagensdebatt/samfunn/LIVSSYN/Alle-livssyn-hermer-375466
http://www.dagen.no/dagensdebatt/samfunn/LIVSSYN/Alle-livssyn-hermer-375466
http://www.vl.no/nyhet/savner-sekulere-i-religionsdebatten-1.766210
http://www.vl.no/nyhet/savner-sekulere-i-religionsdebatten-1.766210
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Sak 17-16/17 Politisk kvarter - D 196 

Diskusjonssak 197 

 198 
Saksbehandler: Arnlaug Høgås Skjæveland 199 

 200 
Forfall ved behandling av saken: Iver Daaland Åse, Andrine Løvvold 201 
Kristoffersen, Magnus Christiansen, Fredrik Hagen, Alexandra Lothe Raven. 202 

 203 
 204 

Muntlig orientering ble gitt i møtet. Deretter debatt.   205 
 206 

Sak 18-16/17 Revidering av budsjett 2016 - V 207 

Vedtakssak 208 
 209 

Saksbehandler: Kristoffer Stokkeland 210 
 211 

Forfall ved behandling av saken: Øistein Lysne og Inger Grünbeck 212 
 213 
Bakgrunn  214 

Budsjettet som ble lagt i november stemmer ikke lenger helt overens med hvordan 215 
vi vet ting har gått og har derfor godt av en revidering – eller oppdatering.  216 

 217 
Endringer i budsjettet 218 

Administrasjonskostnader har økt på grunn av høyere revisjonskostnader enn 219 
ventet og fordi det ikke ble budsjettert med bankomkostninger i november. De 220 
samlede endringene på til sammen 88 000 i økning er alle nødvendige.  221 

 222 
Medlemskontingent og prosjektet Humanistisk Ungdom forblir uendret.  223 

 224 
Informasjonsvirksomhet reduseres samlet med 28 000 – 13 000 fra nettsider 225 
som vil gå under budsjett, med endringen har man fortsatt margin på 15 000 226 

innenfor arbeidet med nettsider. Vår leverandør har sagt at det skal gå for de å 227 
levere innenfor rammene av 50 000 – om det blir litt stramt.  228 

 229 
På Kampanje er vårkampanjen ferdig regnskapsført og det reviderte budsjettet 230 
legger opp til at neste kampanje føres på neste år og derfor har utgiftene sine helt 231 

på tampen av året eller i begynnelsen av neste år.  232 
 233 

Frifond er ikke særlig relevant for budsjettet til sentralleddet, men økte inntekter 234 
her innebærer at vi har mer å dele ut til lokallag. Vi får 100 000 mer enn forventet.  235 
 236 

Fordelingsutvalget gir oss mer enn vi budsjetterte med og vi får ca. 51 000 237 
ekstra i støtte fra dem.  238 

 239 
Sekretariatet er redusert med 35 000 på grunn av reduserte lønnsutgifter. 240 
Arbeidsutvalget videreføres som før. Det legges til 5000 for Eksterne kurs og 241 

seminar.  242 
 243 

Sentralstyret økes med 20 000, mens Landsmøtet reduseres med 20 000 siden 244 
det er ferdig regnskapsført.  245 
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 246 
Lokallag økes med 2 500 – for å besøke samtlige lokallag i løpet av perioden ser 247 

vi for oss at det må være en tilsvarende sum neste halvår. Totalsummen i neste 248 
budsjett må også inkludere rom for å gjennomføre besøk i neste sentralstyre 249 

periode. 250 
 251 
Internasjonalt får 50 000 regnskapsført som inntekt da vi mottok HEF-støtten 252 

for gjennomføringen av IHEYO GA 2015 i år. Posten om reise/seminar reduseres 253 
med 5 000 da vi ser for oss at det bare er to personer til et seminar som gjenstår 254 

og har gått under budsjett med deltakelsen på EHYD. 255 
 256 
Vinterseminar gikk over budsjettet med 7 000. Alt med neste vinterseminar føres 257 

på neste år.  258 
 259 

Høstseminar foreslås økt med 21 000 som varslet av Arbeidsutvalget. Dette for 260 
å økte til totalt 50 deltakere.   261 
 262 

Sommerleir er ikke ferdig regnskapsført, men vil være tilgjengelig i november. 263 
Vi har fått 3 000 mindre enn ventet i deltakeravgifter – noe mer inntekter som var 264 

til bestemte formåler og tror i sum at sommerleir sannsynligvis lander under eller 265 
på budsjett på tross av å ha vært noe større enn originalt planlagt.   266 
 267 

Organisasjonsseminar er ferdig regnskapsført og reduseres med 10 000. 268 
 269 

Presentasjonskurs har 16 000 regnskapsført og skal gjennomføres igjen i 270 
desember – det foreslås at posten økes med 16 000 for å dekke dette.  271 
 272 

Vurdering 273 
Mange av endringene har lite å diskutere i seg.  274 

 275 
Med Internasjonalt kan det diskuteres om vi burde avse litt mer til mer enn 2 i 276 
en eventuell delegasjon til seminaret og om vi burde holde av noe midler til et 277 

eventuelt samarbeid med Protu (finnene). Det har tidligere vært ønskelig å være 278 
flere enn to i delegasjoner for å ha litt mer trygghet i en gruppe, men det sees 279 

ikke på som nødvendig av saksbehandler eller nødvendigvis ønskelig for dette 280 
seminaret som trolig blir mer Østeuropeisk i fokus, hvor store delegasjoner fra 281 

Vest-Europa kan være mindre ønskelig.  282 
 283 
Med Kampanje kan det diskuteres om man ønsker å være klar så tidlig at det ikke 284 

er fornuftig å tenke at man skal føre den på neste år. Hvis kampanjemateriell skal 285 
være klart og ferdig til Presentasjonskurset i desember er det mulig at kostnadene 286 

kommer så tidlig at de burde føres i år. 287 
 288 
Høstseminar og utvidelsen til 50 deltakere ville vært ett diskusjonsmoment om 289 

ikke arbeidsutvalget hadde forskuttert at SST er positive til endringen.  290 
 291 

Økonomiske konsekvenser 292 
Samtlige endringer har økonomiske konsekvenser. 293 
 294 

Saksbehandlers innstilling:  295 
 296 

«Sentralstyret vedtar revidert budsjett med følgende endringer:»  297 
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 298 
Vedlegg 299 

 Revidert budsjett for 2016 300 

 301 

Forslag fra Arnlaug Skjæveland 302 

Budsjettet økes med 15 000 under prosjektet Informasjonsarbeid, pengene skal 303 
brukes til å kjøpe et kamera. 10 000 hentes fra posten kontorrekvisita under 304 
prosjektet Administrasjon og 5 000 hentes fra bunnlinja.  305 

 306 
Vedtak 307 

Forslaget ble vedtatt 308 
 309 
 310 

 311 
Forslag fra Kristoffer Stokkeland 312 

Øke prosjektet Deltagelse i internasjonale fora med 10 000 kroner, midlene 313 
hentes fra bunnlinja.  314 
 315 

Vedtak 316 
Forslaget ble vedtatt 317 

 318 
Forslag fra Kristoffer Stokkeland 319 
Sentralstyret gir Arbeidsutvalget mandat til å foreta mindre omprioriteringer 320 

dersom det er nødvendig mellom sentralstyremøtene, begrenset oppad til 321 
enkeltsummer på 30 000. Sentralstyret skal orienteres når slike budsjettendringer 322 

gjøres. Endringer gjort av Arbeidsutvalget skal ikke kunne redusere årsresultatet 323 
til mindre enn 20 000 kroner.  324 

 325 
Vedtak 326 
Forslaget ble vedtatt 327 

 328 
Tilleggsforslag fra Didrik Solhaug 329 

Sentralstyret må informeres på forhånd per e-post. 330 
 331 
Trukket av forslagsstiller, opprettholdt av Andrine Løvvold Kristoffersen. 332 

 333 
Vedtak 334 

Forslaget falt 335 
 336 
Forslag fra saksbehandler 337 

Sentralstyret vedtar revidert budsjett med foreslåtte endringer.  338 
 339 

Vedtak 340 
Forslaget ble vedtatt 341 
 342 

  343 
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Sak 19-16/17 Valg av kampanjetema - V 344 

Vedtakssak 345 

 346 
Saksbehandler: Øistein Lysne 347 

 348 
Forfall ved behandling av saken: Øistein Lysne og Inger Grünbeck 349 
 350 

Bakgrunn 351 
Ifølge arbeidsprogrammet skal sentralstyret i løpet av perioden mellom landsmøte 352 

2016 og landsmøte 2017 ha arrangert en nasjonal politisk kampanje. Sentralstyret 353 
velger selv tema, men det regnes som naturlig at kampanjen legges opp mot den 354 

politiske hovedsatsningen for gjeldene periode. Denne lyder «kritikk av Norges 355 
støtte til undertrykkende regimer». Sentralstyret skal i denne saken vedta 356 
kampanjetemaet som kampanjegruppa skal jobbe med. 357 

 358 
Vurdering 359 

Kampanjegruppa har kommet frem til at vi ønsker å tolke den politiske 360 
hovedsatsningen på en bred måte, noe som gir sentralstyret Større frihet i valg av 361 
tema. Dette åpner for mange forskjellige retninger og saker vi kan jobbe med. 362 

Kampanjetemaet endre som regel fra år til år, men vi har tidligere tatt opp igjen 363 
eldre temaer for å kjempe kampen på nytt. Saksbehandler anbefaler å se bort fra 364 

temaer fra de to foregående årene, men er åpen for å se på eldre kampanjer og 365 
saker som kan være relevante. 366 
 367 

Foreløpige forslag 368 
Sentralstyret skal under denne saken diskutere forslagene som kommer under 369 

workshopen tidligere på møtet. Foreløpige forslag fra kampanjegruppa er som 370 
følger: 371 
 372 

Trosfrihet med globalt perspektiv 373 
Norge har som medlemsland i FN og gjennom internasjonalt samarbeid et ansvar 374 

for at befolkningen i landene vi samarbeider med blir respektert. Ved å drive 375 
handel med eller anerkjenne andre lands regimer gir vi dirkete eller indirekte støtte 376 
til landets lover og praksis. Dette er dessverre noe det ikke tas stor hensyn til i 377 

norsk utenrikspolitikk. Vi ser for eksempel at Norge driver mye handel med land 378 
der ateisme er forbudt, homofili kan straffes med døden eller lignende former for 379 

diskriminering av egen befolkning. I FN har også Saudi Arabia fått en lederrolle i 380 
menneskerettighetspanelet. En kampanje med dette temaet vil kunne sette lys på 381 
hvordan Norge anerkjenner slike regimer og for eksempel kreve økt bevissthet 382 

rundt hvem Norge driver økonomisk samarbeid med. 383 
 384 

Norsk våpeneksport 385 
Norge er blant verdens ledende land når det kommer til militær teknologi, noe vi 386 
tjener godt på på det internasjonale markedet. I norsk lov om eksport av militært 387 

materiell kreves det ingen sluttbrukserklæring fra land innenfor NATO, noe som 388 
har ført til at vi selger mye våpen til land som USA. VU har deretter sett at USA 389 

selger norske våpen videre til for eksempel Israel. Vi selger også militært materiell 390 
som ikke er våpen eller ammunisjon til land som Saudi Arabia, Qatar og De Forente 391 

Arabiske Emirater. Dette er land med ekstremt lave standarder på 392 
menneskerettigheter, og som til tider har drevet ulovlig krig mot f.eks. Jemen. Ved 393 
en kampanje med dette temaet kan vi for eksempel belyse hvordan Norge 394 

profiterer på å støtte andre regimer i å begå menneskerettighetsbrudd. 395 
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 396 
 397 

Norges posisjon i NATO 398 
NATO er verdens mektigste militære allianse. Norge har vært medlem siden 399 

alliansen ble stiftet i 1949, men siden den gang har organisasjonen endret seg 400 
kraftig. NATO var tenkt å være, og er fortsatt offisielt, en forsvarsallianse der 401 
landene skulle beskytte hverandre dersom et av dem ble angrepet. På denne 402 

måten skulle man kunne hindre krigføring i den vestlige verden, ettersom et 403 
angrep på et land plutselig betydde langt mer enn det pleide å gjøre. I NATOs egne 404 

regler står det at alle medlemsland må følge menneskerettighetene, noe som 405 
dessverre ikke alltid er praksis i dag. Et godt eksempel er hvordan Tyrkia etter 406 
kuppforsøket for kort tid siden frasa seg alt ansvar ovenfor 407 

menneskerettighetsdomstolen. Andre eksempler er hvordan medlemsland i NATO 408 
har gått til ulovlig krig, der det også har blitt rapportert om bruk av tortur. Ved en 409 

slik kampanje kan man sette lys på at Norge som medlem av NATO har et ansvar 410 
for hva alliansen foretar seg, og viktigheten i at verdens største militærallianse har 411 
respekt for menneskerettighetene. 412 

 413 
Blasfemi i Vesten 414 

Religiøs lovgivning er noe man gjerne forbinder med land i Midtøsten og deler av 415 
Asia, men det eksisterer så absolutt i vesten også. I Norge ble vi kvitt 416 
blasfemiloven i 2015, men slike lover eksisterer fortsatt i store deler av Europa. 417 

Blasfemilovgivning gjør det i praksis ulovlig å kritisere religion, noe som bryter 418 
med flere menneskerettigheter. Bare de siste årene har man sett at flere har blitt 419 

dømt for blasfemi Europa. Straffene er som regel ikke veldig harde, men bare det 420 
å kunne dømme noen for blasfemi overhodet er prinsipielt galt. Ved en slik 421 
kampanje vil vi kunne belyse noe som er omfattende problem i vestlig lovgivning, 422 

og sannsynligvis kunne få til en sjokkeffekt blant de som ikke vet om dette fra før. 423 
 424 

Forslag 1 425 
Forslag til vedtak fra Kristoffer Stokkeland 426 
Kampanjetema: Forfulgte humanister internasjonalt 427 

 428 
Problemstilling: Humanister har ikke livssynsfrihet i verden. Vi står opp for en eller 429 

flere eksempler på forfulgte humanister internasjonalt.  430 
Kampanjeperiode: 10. desember, 1. jan – 28. feb.   431 

Mulige virkemidler: Profilbilder m. «Atheism is not a crime» e.l., delebilder med 432 
bakgrunn i Freedom of Thought 2016 (Lanseres 10. des), hashtag#, helst 433 
følelsesladet historie om person som forfølges, underskriftskampanje til UD med 434 

Børge Brende (?). 435 
 436 

Forslaget ble trukket av forslagsstiller 437 
 438 
Forslag 2 439 

Forslag til vedtak fra Kristoffer Stokkeland 440 
Kampanjetema: Humanistasyl i Norge 441 

 442 
Problemstilling: Det er vanskelig å få asyl i Norge med begrunnelsen at man er 443 
humanist eller ateist.  444 

Kampanjeperiode: 10. desember(?), 1. jan – 28. feb. 445 
Mulige virkemidler: Delebilder, forsøke å få med kirke/HEF rundt at dette er viktig, 446 

underskriftskampanje til Justisdepartementet med Sylvi Listhaug. 447 
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 448 
Forslaget ble trukket av forslagsstiller 449 

 450 
Forslag 3 451 

Forslag til vedtak fra Kristoffer Stokkeland 452 
Kampanjetema: Kritisk Tenkning 101 453 
 454 

Målgruppe: Konfirmanter, medlemmer og interessenter på SoMe.  455 
Problemstilling: Kritisk tenkning er et viktig verktøy for å sile informasjon i dagens 456 

samfunn som vi kan bidra med å opplære folk i.  457 
Kampanjeperiode: jan – mai.  458 
Mulige virkemidler: Delebilder på Facebook, eksempel på ting vi tar feil om(?), 459 

opplegg rundt kritisk tenkning til konfirmasjon, «fake flyer»(?), flyers med kritisk 460 
tenkning tips, presentasjoner om kritisk tenkning til lokallag 461 

 462 
Vedtak 463 
Forslaget ble vedtatt 464 

 465 
Tilleggsforslag til forslag 3 fra Didrik Solhaug 466 

Kritisk tenkning med fokus på folkeopplysning. Lære folk å tenke kritisk til 467 

media. 468 

Forslaget ble trukket av forslagsstiller 469 
 470 

Tilleggsforslag til forslag 3 fra Iver Daaland Åse 471 

Med fokus på statistikk, vaksinenekt. 472 

Forslaget ble trukket av forslagsstiller 473 

 474 

Tilleggsforslag til forslag 3 fra Fredrik Hagen 475 

Kampanjetema: Kritisk tenkning 101 med undertemaer: 476 

- Vaksinenekt 477 

- Kjøp av statistikk 478 

- Media 479 

- Folkeopplysning 480 

 481 

Forslaget ble trukket av forslagsstiller 482 
 483 

Forslag 4 484 

Forslag til vedtak fra Kristoffer Stokkeland 485 
Kampanjetema: Blasfemilovgivning 486 
 487 

Problemstilling: Blasfemilovgivning i Europa gjør at stater utenfor Europa kan 488 
argumentere med bjelken i våre øyne. 489 

Kampanjeperiode: jan - mai 490 
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Mulige virkemidler: Delebilder (Bruke rapporten Freedom of thought 2016).  491 
 492 

Forslaget ble trukket av forslagsstiller 493 

 494 

Forslag 5 495 
Forslag til vedtak fra Iver Daaland Åse 496 
Kampanjetema: Vekk med kjøpt statistikk 497 

 498 
Målgruppe: forbrukere generelt 499 

Problemstilling: Mange produsenter og selgere bruker kjøpt og betalt statistikk 500 
(folk betaler for å få tak i statistikk som gjør deres produkt rett), noe som kan føre 501 

til misledende kjøp av bla helseprodukter og andre produkter (f.eks. tannkrem, 502 
medisin, såpe, etc.) 503 
Kampanjeperiode: Vår 504 

Mulige: Delebilde på Facebook, Postere som kan henges opp, "reklamer" i aviser 505 
og på nett (mulig med samarbeid med mediehus) Pluss andre oppslag/innlegg 506 

innen media 507 
 508 
Forslaget ble trukket av forslagsstiller 509 

 510 

Forslag 6 511 

Forslag til vedtak fra Andrine Løvvold Kristoffersen 512 
Kampanjetema: Vi vil ha slutt på vaksinenekt! 513 
 514 

Målgruppe: Studenter og foreldre 515 
Problemstilling: Kroppens immunitet, er en viktig del av kroppes forsvar mot 516 

infeksjonssykdommer. Vaksiner hjelper da å oppnå en immunitet mot en sykdom 517 
uten den risikoen det innebærer å måtte gjennomgå en slik sykdom som 518 

meslinger. Når personer nekter å ta en vaksine eller nekter deres barn å ta en 519 
vaksine, utgjør de en risiko for samfunnet.  Barn og eldre som har en svakt 520 
immunforsvar er i den risikoen at de kan dø på bakgrunn av en person negative 521 

handlinger. 522 
Mulige virkemidler: Delebilde på Facebook, rettighetsopplysning via Snapchat, 523 

flyere som lokallag kan dele ut overalt, mediepakke der lokallagsledere utfordrer 524 
vaksinenektere i november (for eksempel kjendiser med status om har sagt at de 525 
er imot vaksiner). 526 

 527 
Forslaget ble trukket av forslagsstiller. 528 

 529 

 530 

Forslag 7 531 
Forslag til vedtak fra Magnus Christiansen 532 
Kampanjetema: Vann som menneskerett 533 

 534 
Problemstilling: Vann er et grunnleggende element for liv. Over hele verden blir 535 

mennesker fratatt deres rett til vann. Store bedrifter og nasjoner ødelegger og 536 
frarøver vannressurser for kynisk profitt.  537 
 538 

Forslaget ble trukket av forslagsstiller 539 
 540 

 541 
 542 
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Endelig vedtak 543 
Kampanjetema: Kritisk Tenkning 101 544 

 545 
Målgruppe: Konfirmanter, medlemmer og interessenter på SoMe.  546 

Problemstilling: Kritisk tenkning er et viktig verktøy for å sile informasjon i dagens 547 
samfunn som vi kan bidra med å opplære folk i.  548 
Kampanjeperiode: jan – mai.  549 

Mulige virkemidler: Delebilder på Facebook, eksempel på ting vi tar feil om(?), 550 
opplegg rundt kritisk tenkning til konfirmasjon, «fake flyer»(?), flyers med kritisk 551 

tenkning tips, presentasjoner om kritisk tenkning til lokallag 552 
  553 
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Sak 20-16/17 Evaluering av sommerleir 2016 - D 554 

Diskusjonssak 555 

 556 
Saksbehandler: Ragnhild Sjyvollen 557 

 558 
Forfall ved behandling av saken: Iver Daaland Åse, Andrine Løvvold 559 
Kristoffersen, Magnus Christiansen, Fredrik Hagen, Alexandra Lothe Raven. 560 

 561 
Bakgrunn 562 

Sommerleiren 2016 «Ut av virkeligheten» ble avholdt på Ringerike folkehøgskole 563 
30.juli-4.august. HU hadde ansatt Anette Honnstad som leirsjef, i tillegg var 564 

Christian Lomsdalen ansatt som leirassistent. Det deltok i alt 124 personer i tillegg 565 
til de 3 ansatte.  566 
 567 

Leiren ble fulltegnet allerede 21.april, før flere av årets konfirmanter fikk høre om 568 
muligheten for å melde seg på. Leiren ble besluttet utvidet og det ble satt opp 569 

venteliste slik at ytterligere 15 personer kunne melde seg på.  570 
 571 
Deltakerprofil 572 

Blant deltakerne var 26 stykker konfirmanter våren 2016. Kun 24 personer var 573 
født i 1997 eller senere, de øvrige deltakerne går fortsatt på videregående eller 574 

ungdomsskolen. 40 deltakere var født i 2001. Per i dag har 80 deltakere betalt 575 
medlemskontingent for 2016.  576 
 577 

Deltakere fordelt på lokallag: 578 
Direktemedlemmer: 21 

 

Asker og Bærum: 20 

 

Buskerud: 11 

 

Follo: 10 

 

Glåmdal: 6 

 

Grimstad lokallag: 2 

 

Hordaland: 4 

 

Nedre Romerike: 5 

 

Oslo: 12 

 

Salten: 3 

 

Sandnes: 3 

 

Stavanger (nedlagt):5 

 

Trondheim: 11 

 

Vestfold: 7 

 

Østfold: 12 

 

 579 
Det var 14 sentrale tillitsvalgte på leiren (sentralstyret, kontrollkomiteen og 580 

valgkomiteen). Alle sentralstyremedlemmene deltok på hele eller deler av leiren, 581 
flere i rollen som gruppeleder. Sentralstyret og øvrige gruppeledere var samlet til 582 

forberedelsesdag i Oslo 29.juli.  583 
 584 
Foredragsholdere og tema 585 

Tema for leiren var egen og andres virkelighetsoppfatning.  586 
 587 

Lørdagens tema var virkelighetsoppfatninger gjennom tidene, plenumsforedraget 588 
ble holdt av Kristian Bjørkelo. Søndag hadde fokus på forvridd virkelighet og 589 
konspiratoriske virkelighetsoppfatninger, plenumsforedraget ble holdt av Kjetil 590 

Simonsen. Mandag kom Oda Rygh for å snakke om psykisk helse og når 591 
virkeligheten blir kjip. Tirsdag handlet om forskningsbasert virkelighetsoppfatning, 592 

Jostein R. Kristiansen holdt innledning. Leiren ble avsluttet med fokus på 593 
humanistisk virkelighetsoppfatning onsdag, hovedinnleder var Anders Garbom 594 
Backe. 595 
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Evaluering 596 
Alle deltakerne fikk tilsendt lenke til evalueringsskjema på e-post 10.august. 597 

Skjema lukkes 17.august. Per 16.august har det blitt sendt inn 17 anonyme 598 
svar.  599 

 600 
Det vil bli gjennomført en evaluering i ledergruppa og en i sentralstyret. 601 
Resultatene fra evalueringen vil bli sammenfattet i en rapport som sendes ut til 602 

sentralstyret.   603 
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Sak 21-16/17 Innspill til behandling av 604 

skoleplattform - D 605 

Vedtakssak 606 
 607 
Saksbehandler: Øistein Lysne 608 

 609 
Forfall ved behandling av saken: Øistein Lysne og Inger Grünbeck 610 

 611 
Bakgrunn 612 
Skoleplattformen ble vedtatt på landsmøtet i 2015 og er gjeldene frem til 613 

landsmøtet vedtar en ny versjon. Skoleplattformen er et av våre grunndokumenter 614 
som inneholder våre politiske standpunktet innenfor skolepolitikk. Dokumentet er 615 

ment å være både et verktøy for utforming av egen politikk, og som en 616 
informasjonskilde utad for folk som vil finne ut hva vi mener. Det er derfor viktig 617 
at skoleplattformen er et oppdatert dokument som reflekterer hva organisasjonen 618 

står for i dag. 619 
 620 

Vurdering 621 
Sentralstyret vedtok på møtet i juni at vi ønsker å ta opp skoleplattformen på 622 
landsmøtet, da arbeidet med den ble innlemmet i strategien. Saksbehandler ser 623 

på det som nødvendig å ta opp skoleplattformen igjen ettersom deler av teksten 624 
er utdatert, ettersom det har skjedd mye med flere av sakene omtales der. 625 

Skoleplattformen er et dokument omtrent på størrelse med plattformen vår, der 626 
alle andre politiske standpunkter er stadfestet. Dette er uheldig ettersom det gir 627 
et inntrykk av at Humanistisk Ungdom jobber svært mye med skolepolitikk, noe 628 

som ikke er en riktig fremstilling. Utover saker som skolegudstjenester og KRLE 629 
har ikke organisasjonen vår vært særlig engasjert i skolepolitiske saker.  630 

 631 
Saksbehandler anbefaler derfor at sentralstyret går inn for å slanke 632 
skoleplattformen, og at dette er signalet som gis til arbeidsgruppa som skal jobbe 633 

med dette.  634 
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Sak 22-16/17 Innspill til behandling av 635 

arbeidsprogram og vedtekter - D 636 

Vedtakssak 637 
 638 
Saksbehandlere: Arnlaug Skjæveland og Ragnhild Sjyvollen 639 

 640 
Forfall ved behandling av saken: Øistein Lysne og Inger Grünbeck 641 

 642 
Bakgrunn 643 
Sentralstyret skal innstille på nytt arbeidsprogram og eventuelle 644 

vedtektsendringer overfor Landsmøtet 2017. I sentralstyrets strategi for perioden 645 
er arbeidet delegert til ulike personer som skal forberede sakene før 646 

førsteutkastene diskuteres på sentralstyremøtet i november. Endelig vedtak gjøres 647 
på nyåret. Denne saken er meldt opp for at sentralstyret skal gi sine innspill til 648 
saksbehandlerne før de går i gang med arbeidet.  649 

 650 
Arbeidsprogram 651 

Punkter til diskusjon: 652 
 653 

 Skal arbeidsprogrammet «smøre tynt utover» eller ha et tydelig 654 

hovedsatsningsområde? Hva ville i så fall vært riktig å satse på i neste 655 
periode? Arrangementene våre, kampanjer eller lokallag? 656 

 Vi har i dag to ideologiske seminarer i året, ett på høsten og ett på våren. 657 
Skal vi fortsette med det? 658 

 Hva skal vi tilby av skolering for våre tillitsvalgte? I dag tilbyr vi 659 

presentasjonskurs på høsten og organisasjonsseminar på våren, har 660 
lokallagene andre behov? 661 

 Skal arbeidsprogrammet spesifisere hvilke sentrale verv som er helt eller 662 
delvis frikjøpt? 663 

  664 

Vedtekter 665 
Punkter til diskusjon: 666 

 De ulike fristene i forbindelse med et Landsmøte må alle inn i vedtektene 667 
og stemme overens med når det er praktisk mulig for lokallagene å avholde 668 
årsmøter, velge delegater og sende inn forslag. Hva er et godt tidspunkt for 669 

landsmøteforberedelser i lokallag? 670 
 Skal Landsmøtet velge hvem som sitter i arbeidsutvalget? Skal 671 

Valgkomiteen i så fall innstille på hvem det bør være? 672 
 I dag sier vedtektene at sentralstyret (utenom AU) velges samlet. Dette er 673 

ikke slik det blir gjort i dag, og vedtektene bør oppdateres. Hva er det viktig 674 
å ta hensyn til når vi skal formulere en valgordning for sentrale verv? 675 

 Bør vi slutte å ha varaer i valgkomiteen og kontrollkomiteen? 676 

 Hvor mange medlemmer bør det være av sentralstyret og hvor stor andel 677 
må være tilstede for at sentralstyret er vedtaksdyktige? 678 

 Hva gjør vi når noen i sentralstyret slutter underveis i sentralstyreperioden? 679 
Kan noen supplere inn nye medlemmer? 680 

 681 

  682 
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Sak 23-16/17 Oppdatering av strategien- V 683 

Vedtakssak 684 

 685 
Saksbehandler: Ragnhild Bakke Sjyvollen 686 

 687 
Forfall ved behandling av saken: Øistein Lysne og Inger Grünbeck 688 
 689 

Bakgrunn 690 
Da sentralstyret vedtok strategien glemte vi å legge inn ansvarspersoner for å 691 

følge opp direktemedlemmer etter innmelding.  692 
 693 

Sentralstyret må velge en til to personer som ringer direktemedlemmer og 694 
ønsker dem velkommen i organisasjonen etter hvert som de melder seg inn.  695 
 696 

Forslag til vedtak fra Eivin 697 
Sentralstyret gir Øistein Lysne, Iver Daaland Åse og Andrine Løvvold 698 

Kristoffersen ansvar for å ringe nye direktemedlemmer og ønske dem 699 
velkommen. 700 
 701 

Vedtak 702 
Forslaget ble vedtatt   703 
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Sak 24-16/17 Ansettelse og honorar for 704 

sommerleirsjef 2017 - V 705 

Vedtakssak 706 
 707 
Saksbehandler: Kristoffer Stokkeland 708 

 709 
Forfall ved behandling av saken: Øistein Lysne, Fredrik Hagen og Inger 710 

Grünbeck 711 
 712 
Bakgrunn  713 

I juni vedtok vi at vi skal tilsette en sommerleirsjef som sammen med Andrine og 714 
arbeidsutvalget vil stå for mesteparten av planlegging. Siden vi ikke hadde sett på 715 

honorar eller hvordan selve ansettelsen skulle gjennomføres ble det også vedtatt 716 
at selve tilsettingssaken skulle komme nå i august.  717 
 718 

Vurdering 719 
Det er to ting som må vurderes. Det ene er hvordan vi skal gå frem for 720 

gjennomføre en ansettelse av en sommerleirsjef. Det andre er hvilket honorar vi 721 
skal legge opp til som er innenfor våre ramme og vi føler er rettferdig.  722 
 723 

Prosess 724 
Det er forsøkt en del forskjellige måter å ansette sommerleir – i fjor forsøkte vi å 725 

bare lyse ut i vårt utvidede nettverk (LNU, vi betalte ikke for FINN-annonse) og ta 726 
imot søknader, men det viste seg å ikke gi gode nok kandidater. Vi endte opp med 727 
at arbeidsutvalget laget en prioritert liste over personer vi kjente til som kunne 728 

være aktuelle å spurte i prioritert rekkefølge – noe som gav bedre resultater.  729 
 730 

Tidligere år er prosessen med prioritert liste gjort i Sentralstyret, men opplevelsen 731 
har vært at størstedelen av navnene var ukjente for flertallet i sentralstyret. Derfor 732 
tror Arbeidsutvalget at det kan være like greit å ikke behandle den prioriterte listen 733 

i sentralstyret, men heller inkludere Andrine i prosessen med å velge ut aktuelle 734 
personer.  735 

  736 
Honorar 737 
Tidligere har vi betalt leirsjefen 24 000 + feriepenger + bonus mens assistenten 738 

fikk 20 000 + feriepenger + bonus. Bonus ble utbetalt om sommerleiren ble 739 
fulltallig, og var på 4500. En første endring som foreslås fra saksbehandler er at 740 

bonus innbakes i honoraret eller eventuelt utgår da sommerleirsjefen i lite grad 741 
jobber utad for rekruttering til sommerleir og derfor i liten grad kan påvirke utfallet 742 

av bonusen.  743 
 744 
Den store tingen som kan diskuteres er hvorvidt vi ønsker at den ene 745 

sommerleirsjefen skal honoreres mer eller tilsvarende som nå eller mindre. 746 
Grunner som saksbehandler kan se for de forskjellige standpunktene kan være at 747 

ansvaret blir større på den ene honorerte parten når assistenten skal være frivillig, 748 
eller motsatt at fordi assistenten er frivillig er det ikke rettferdig at leirsjefen skal 749 
honoreres i stor grad.  750 

 751 
Forslaget fra saksbehandler er at honoraret blir stort sett det samme, men at 752 

bonusen inkluderes i honoraret og blir med i beregningen for feriepengene, noe 753 
som reelt sett øker honoraret med 500 kr. 28500kr * 10,2% i feriepenger.  754 
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 755 
 756 

Økonomiske konsekvenser 757 
Alt rundt honorar innebærer økonomiske konsekvenser for neste år, men gitt at 758 

økningen ikke er veldig høy vil det at vi reduserer fra to til en som honoreres 759 
innebære at vi uansett reduserer våre utgifter til sommerleirsjef honorar.  760 
 761 

Saksbehandlers innstilling:  762 
 763 

«Sentralstyret vedtar at Arbeidsutvalget og Andrine får delegert myndighet 764 
til å ansette en person i rollen som sommerleirsjef. Sommerleirsjefen 765 
honoreres med 28 500 kr pluss 10,2% i feriepenger. 766 

 767 
Vedtak 768 

Forslaget ble vedtatt 769 
 770 
 771 

Tilleggsforslag fra Haakon Gunleiksrud: 772 
Sentralstyret orienteres om hvem som blir ansatt.  773 

 774 
Vedtak 775 
Forslaget ble vedtatt 776 



 


